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Přiblížil se advent a konec roku, který je časem bilancování. Nebojte se, nebudu 
zde vyjmenovávat, co se kde ve městě postavilo či opravilo, raději budu doufat, že 
je to vidět a že si toho všímáte.
Snažili jsme se v maximální míře v souladu s finančními možnostmi města do-
končit rekonstrukci silnic i chodníků a opravit budovy města. Celkem jsme na 
investice vynaložili Kč 3 645 000. Optimalizovali jsme náklady města i městské-
ho úřadu, jinak řečeno – šetříme. Jsme pod přísnou kontrolou krajského úřadu a  
k dnešnímu dni jsme v tomto roce prošli třemi kontrolami s výtečným výsledkem.
Uvědomujeme si nutnost podpory školství, kultury a spolků. Pro tuto oblast jsme 
uvolnili celkem Kč 8 581 000. Můžeme být, myslím, spokojeni s aktivitami Lib-
čické plovárny, kterou nájemce ACCON ve spolupráci s OS Malina, Fitforma 
klubem, Trio Akordem, Sokolem i dalšími subjekty a za podpory města pozdvihl 
na důstojné kulturní centrum.
Mám radost z našich škol, kde se po konkurzech na ředitele ZŠ, ZUŠ a MŠ situ-
ace ustálila a pedagogové i děti se v klidu věnují své práci. Zaručuji významnou 
finanční podporu na další rozvoj našich škol, protože investici do vzdělání našich 
dětí nikdy nepovažuji za zbytečnou. Jsem opravdu rád, že se podařilo dokončit 
v termínu rekonstrukci vnitřních prostor ZUŠ, která bude pokračovat i v příštím 
roce, kdy se zaměříme nejen na zlepšení interiéru, ale i exteriéru školy.
Síla našeho města je v rozmanitosti kulturního, sportovního i společenského ži-
vota. Libčice nad Vltavou čítají jen 3300 přihlášených obyvatel. Můžeme se ale 
pochlubit dvěma excelentními sbory dobrovolných hasičů, organizací Českého 
svazu chovatelů, organizací Svazu postižených civilizačními chorobami, organi-
zací Českého rybářského svazu, jsou zde myslivci, kynologové, zahrádkáři a jiná 
občanská sdružení, z nichž nejvýraznější je soubor historického tance Mariane. 
V oblasti sportu dominuje pod TJ Sokol házená a šplh, AFK je mezi fotbalovými 
fanoušky pojmem a libčické týmy nohejbalu, stolního tenisu, hokeje, boxu, skoků 
na kolech i šachu jsou pravidelnými účastníky mnoha sportovních utkání a sou-
těží. Často velmi úspěšnými. 
Město již řadu let tyto organizace, které přispívají ke zdraví, zábavě a dobré 
náladě místních občanů, ochotně v rámci svých možností finančně podporuje.
Nezanedbatelnou částku Kč 80 000 vydalo město na podporu katolické a evan-
gelické církve. Tyto prostředky byly použity na opravy kostelů, tedy významných 
staveb v našem městě, které jej zdobí. 
Rád bych se závěrem zmínil o 17. listopadu, což je datum, které se hned dvakrát 
nesmazatelně zapsalo do naší historie. 
Toho dne v r. 1939 Němci jako odezvu na protiněmecké demonstrace odvlekli  
z kolejí 1200 studentů do koncentračních táborů, devět studentských funkcioná-
řů popravili a až do roku 1945 uzavřeli vysoké školy. Tento smutný akt vyvolal 
protesty světové veřejnosti a 17. listopad byl v Londýně v r. 1941 vyhlášen Mezi-
národním dnem studentstva.

Naše nejmladší čtenářka Pavlínka Čejková.

Libčice,  Libčice překrásná vesnice.
Zpívaj tam kohouti, kvokaj tam slepice.
Jeden druh zábavy bude teď povinný,
každý den před spaním číst místní noviny...

R. Černý,  básník a textař

17. listopadu ale též uplynulo 23 let od vypuknutí sametové revoluce. Na mnoha 
místech naší republiky se letos u té příležitosti uskutečnily demonstrace lidí, kteří 
nejsou spokojeni se svými volenými zástupci, jimž vyčítají, že nechrání zájmy 
svých voličů, že reprezentují sami sebe a bez ostychu prosazují své hmotné zájmy. 
Chtěl bych vás, vážení občané, v nadcházejícím vánočním čase uklidnit, že nic  
z toho se v našem městě neděje, a i když se ani nám starosti nevyhýbají, mohu 
vám za sebe i za ostatní zastupitele slíbit, že vynaložíme v příštím roce veškerou 
svou energii na to, aby zastupitelstvo dobře fungovalo a nadále prospívalo naše-
mu městu. Přeji vám radostné Vánoce a dobré zdraví v roce 2013.

Pavel Bartoš, starosta

Vedení města 
a redakční rada

přejí čtenářům  Libčických novin
klidný advent, krásné Vánoce 

a šťastné vykročení do roku 2013 !
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Podzimní období na radnici bylo rušné a nabité množstvím událostí. 
13. 11. 2012 se konalo 13. jednání zastupitelstva města, na jehož samém začát-
ku na svou funkci rezignoval místostarosta. Jednání bylo bezprostředně poté 
ukončeno a zbývající body byly přesunuty na prosincové zastupitelstvo.
Rada města Libčice nad Vltavou se v říjnu sešla dvakrát a níže přináším infor-
mace o projednávaných bodech.

Dne 10. 10. 2012 proběhlo 21. jednání rady města s programem:
1/21) Vyhláška o místním poplatku za odpady
2/21) Žádost občanky o přidělení bytu
3/21) Žádost kynologického klubu o pronájem pozemku
4/21) Uvolnění bytu v č.p. 436
5/21) Žádost občana o prodloužení ubytovací smlouvy
6/21) Žádost občana o pronájem zahrádky
7/21) Dořešení havárie v ZUŠ Libčice nad Vltavou
8/21) Změna územního plánu

Z programu rady uvádím řešení jen některých závažnějších bodů:
1/21) Vyhláška o místním poplatku za odpady
Tajemník předkládá návrh nové vyhlášky o místním poplatku za odpady, která 
je v souladu se změnou legislativy. Poplatek se zvyšoval postupně po 20 Kč 
ročně, v posledních letech se v důsledku zákonného stropu nezvyšoval, nákla-
dy však neustále rostou.
Usnesení: Rada města doporučuje zastupitelstvu města souhlasit s přijetím 
nové vyhlášky o místním poplatku za odpady s tím, že sazba poplatku bude 
zvýšena o 100 Kč a dojde k úlevě osobám, které v daném kalendářním roce 
dovrší 80 let ve výši 50% sazby poplatku pro daný kalendářní rok a k osvobo-
zení od poplatku narozeným dětem v prvním a druhém kalendářním roce od 
narození.
7/21) Dořešení havárie v ZUŠ
Městu bylo doručeno pojistné plnění za havárii v ZUŠ ve výši 109.000 Kč. 
Celková škoda činí 298.000 Kč. Starosta navrhuje na základě doporučení kon-
trolního výboru ze dne 30. 7. 2012 pověřit právníka posouzením a dalšími 
kroky vedoucími k nápravě.
(Kontrolní výbor na základě podrobného vyjádření starosty ohledně havárie teplé 
užitkové vody doporučuje radě města, aby se zabývala touto škodou, neboť je to 
škoda způsobená na obecním majetku. Za tímto účelem bude vhodné obrátit se na 
třetí osobu o nestranné právní posouzení, a to především s ohledem na uzavřené 
pracovní smlouvy a další dokumenty, z kterých by mělo vyplývat, zda někdo porušil 
či zanedbal své povinnosti vyplývající ze smlouvy, tedy zda je někdo odpovědný za 
způsobenou škodu a zda je tato soudně vymahatelná.)
Usnesení: Rada města v souvislosti s havárií v ZUŠ na základě doporučení 
kontrolního výboru souhlasí s pověřením právního zástupce posouzením od-
povědnosti osob a dalšími právními kroky ke sjednání nápravy. 
Usnesení bylo přijato.
8/21) Změna územního plánu
Občan zaslal městu návrh na řešení problematické lokality Z4-7.
Při změně pozemku parc. č. 195/7 v k.ú. Chýnov na stavební je ochoten smě-
nit s městem část pozemku parc.č.195/7 v k.ú. Chýnov za část pozemku parc. 
č. 480/3 v k.ú. Chýnov a to tak, že vznikne 2 m široký chodník na hranici  
s pozemkem parc. č. 158 v k.ú. Chýnov.
Usnesení: Rada města doporučuje zastupitelstvu města souhlasit se směnou 
pozemku parc. č. 195/7 v k.ú. Chýnov za část pozemku parc. č. 480/3 v k.ú. 
Chýnov a to tak, že vznikne 2 m široký chodník na hranici s pozemkem parc. 
č. 158 v k.ú. Chýnov.
Dále je třeba přijmout usnesení o schválení pokynů pro podstatnou úpravu 
návrhu změny č. 4 ÚPnSÚ Libčice nad Vltavou pro opakované veřejné pro-
jednání.

Rada města bere na vědomí
1. Vyhodnocení veřejného projednání návrhu změny č. 4 územního plánu 
sídelního útvaru Libčice nad Vltavou (dále jen „návrh změny č. 4“) z červ-
na 2012, konaného 27. srpna 2012, které zpracoval pořizovatel ve spolupráci  

s určeným zastupitelem, starostou města Ing. Pavlem Bartošem, MBA, jak je 
uvedeno v příloze č. 2 tohoto usnesení;
2. Informaci pořizovatele o tom, že z vyhodnocení výsledků veřejného pro-
jednání návrhu změny č. 4 z června 2012 vyplynulo, že bude nezbytné pro-
vést podstatnou úpravu návrhu změny č. 4 tak, aby byl uveden do souladu 
se stanovisky dotčených orgánů, námitkami a připomínkami uplatněnými při 
veřejném projednání návrhu změny č. 4 konaném dne 27. srpna 2012.
Vzhledem k tomu, že k podstatné úpravě dochází po veřejném projednání, 
bude postupováno podle § 53 odst. 2 stavebního zákona, tzn., že podstatně 
upravený návrh změny č. 4 bude opětovně posouzen Krajským úřadem Stře-
dočeského kraje a opakovaně veřejně projednán za účasti dotčených orgánů 
podle § 53 odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů (dále jen „stavební 
zákon“);
3. Informaci pořizovatele k pokynům pro úpravu návrhu změny č. 4 pro opa-
kované veřejné projednání, uvedené v příloze č. 1 tohoto usnesení.
B. Rada města schválila
Pokyny pro podstatnou úpravu návrhu změny č. 4 územního plánu sídelní-
ho útvaru Libčice nad Vltavou z 06/2012 pro opakované veřejné projednání 
podle § 53 odst. 2 stavebního zákona, uvedené v příloze č. 1 tohoto usnesení.
C. Rada města ukládá starostovi
1. zajistit zpracování návrhu změny č. 4 podle schválených pokynů;
2. provést opakované veřejné projednání podstatně upraveného návrhu změ-
ny č. 4 podle § 53 odst. 2 stavebního zákona po posouzení krajským úřadem;
3. předložit zastupitelstvu města návrh na vydání změny č. 4 a jeho odůvodně-
ní podle § 54 odst. 1 stavebního zákona.

Dne 31. 10. 2012 proběhlo 22. jednání rady města s programem:
1/22) Termín a program jednání ZM č. 13-2012
2/22) Výběr zhotovitele oken ZUŠ
3/22) Výroční zprávy škol
4/22) Odpisový plán ZŠ
5/22) Dar pozemku pod komunikací
6/22) Čerpání rozpočtu města za III. čtvrtletí 2012
7/22) Žádost občana o podnájem bytu
8/22) Účetní výkazy příspěvkových organizací za III čtvrtletí 2012
9/22) Žádost občana o ubytování
10/22) Žádost občanky o prodloužení ubytovací smlouvy
11/22) Žádost občanky o finanční výpomoc
Na úvod jednání starosta informoval radu města o obdržení žaloby na svoji 
osobu, podané zastupitelem města panem Lubošem Harazinem, a to na ochra-
nu osobnosti, kde žalobce požaduje omluvu a 200.000 Kč, plus soudní výlohy.
Předmětem žaloby je zveřejnění článku „Mým cílem jsou Libčice nad Vlta-
vou“ v Libčických novinách v únoru 2012, kde starosta města v městských 
novinách odpovídal na otázky redaktorky a hovořil o věcech veřejných. 

Ing. Pavel Bartoš, MBA

Místostarosta oDstoupiL
Místostarosta Jiří Zajíc na poslední schůzi zastupitelstva naše-
ho města dobrovolně odstoupil ze své funkce. Ve svém podání 
demise uvedl: „Abych utlumil mediální útoky na město, své 
volební sdružení a svou existenci, odstupuji z funkce místosta-
rosty“. Tento jeho postoj v situaci, kdy není jeho soudní řízení 
uzavřené, je správný a zaslouží si naše uznání. Za dosavadní 
více než dvouletou práci ve funkci místostarosty a radního pro 
školství Ing. J. Zajícovi, CSc. děkujeme a oznamujeme, že si po-
nechává svůj mandát a zůstává řadovým členem zastupitelstva.

Rada města
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TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v II. pololetí roku 2012

     NEDĚLE
  
  prosinec 30. 12.

Kontejnery budou umístěny v uvedených termínech 
na těchto  místech:

Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)

Termíny svozu BIO popelnic v roce 2012

poslední svoz byl v letošním roce 19. 11.

Mnozí občané upozorňují a oprávněně si stěžují 
na neúměrné znečištění veřejných prostranství psími exkre-
menty, což opravdu nepřispívá k dobré vizitce našeho města.
Exkrementy z chodníků obvykle do několika dnů odklidí 
pracovníci města v rámci úklidu komunikací, ale kéž by to 
nemuseli dělat. Ještě horší situace je s přemírou exkrementů  
v travnatých pruzích podél chodníků a na jiných nezpevněných 
plochách. Tím, že je nedisciplinovaní pejskaři neodklízejí, hro-
madí se zejména v tomto období, kdy již neprobíhají pravidel-
né seče. Exkrementy zarostlé do trávy a hojně pokryté plísní 
jdou jen těžko odstranit. Travnaté části, které mají být estetic-
kým doplňkem města, jím dávno nejsou a stávají se pro chodce 
překážkou. Lidé je raději obezřetně obcházejí nebo přeskakují.  
A že jsou takto zamořené trávníky zdrojem infekce, není po-
chyb. V tomto roce jsme se, zejména v centru města, intenziv-
ně věnovali údržbě travnatých částí, kde místo převahy plevelů 
začíná růst čistý trávník, kterému bohužel exkrementy na kráse 
nepřidávají, a majitelé psů tím bezohledně maří naši práci.

Řešení problému není třeba vymýšlet, neboť je dáno plat-
nou legislativou, a to vyhláškou města a zákonem o pře-
stupcích. pro informaci uvádím výtah z platných právních 
předpisů:
obecně závazná vyhláška č. 4/2005 města Libčice nad Vl-
tavou o veřejném pořádku a udržování čistoty na území 
města:

pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství
čl. 8

1) Na veřejných prostranstvích je zakázáno volné pobíhá-
ní psů. pohyb psů na veřejném prostranství je přípustný 
za předpokladu, že budou opatřeni obojkem a vedeni 
na vodítku. osoba doprovázející zvíře musí dbát na to, 
aby nedocházelo k znečisťování veřejného prostranství. 
V případě, že dojde k znečistění veřejného prostranství 
zvířetem, je tato osoba povinna znečistění ihned odstra-
nit.

2) Zakazuje se vstupovat se psy na následující veřejná pro-
stranství a veřejná zařízení: veřejná pohřebiště, dětská 
pískoviště a hřiště.

Zákon č. 200/1990, o přestupcích: 
podle § 46 odst. 2 zákona o přestupcích je možno uložit za 
porušení povinností stanovených v obecně závazných vy-
hláškách obcí pokutu do výše 30 000 Kč. 

Z výše uvedené legislativy jasně vyplývá povinnost osoby do-
provázející zvíře být na nastalou situaci připravena a případný 
exkrement z veřejných ploch odstranit.
Ze strany města je tomu nápomocno rozmístění košů se sáčky, 
které se dle možností rozšíří, nemohou však pokrýt celé území 
města. Proto je nutné při venčení mít k dispozici vlastní sáčky. 
Z tohoto důvodu město od ledna příštího roku přidělí majite-
lům přihlášených psů 200 ks sáčků na rok. 
Zároveň však pomine období míry tolerance a zjištěné přípa-
dy porušení vyhlášky bude řešit přestupková komise v souladu  
s výše uvedenou legislativou. 

Ing. Roman Dědič, tajemník

ZNáMKy Na popeLNice pro roK 2013
Od 2. do 31. ledna 2013 bude mít každý občan Libčic 
možnost vyzvednout si proti podpisu na odboru sprá-
vy majetku známku na popelnici pro rok 2013. Známka 
pro rok 2012 bude platit do 31. 1. 2013. Pokud si obča-
né známku nevyzvednou v této lhůtě, nebude jim svozová 
firma Regios od 1. 2. 2013 vyvážet popelnici a budou si 
muset svoz zajistit na vlastní náklady. Občanům, kteří si ze 
zdravotních důvodů nebudou moci známku vyzvednout, 
bude známka vylepena pracovníky MěÚ. 

Bohumil Černý, odbor správy majetku

VažMe si čistého Města
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ListopaD V ZáKLaDNí šKoLe
Pojďte s námi zavzpomínat, co všechno se v naší škole událo  
v uplynulém měsíci. Zřejmě všichni žáci si užili podzimní prázdni-
ny, ale někteří z druhého stupně na ně budou vzpomínat obzvlášt 
velmi rádi – během nich se totiž podívali do Paříže. V doprovodu 
pí učitelky Dušánkové strávili v hlavním městě Francie tři dny, bě-
hem nichž navštívili nejznámější památky. Jeden den si pak užili na 
atrakcích v Disneylandu. 
Na začátku listopadu (5. 11.) se konaly třídní schůzky. Opět se jed-
nalo o konzultace s rodiči i samotnými žáky.
Dne 8. 11. navštívili všichni žáci program v místním kulturním 
domě. Záchranná stanice Merlin, která se stará o raněná zvířata, pro 
žáky připravila přednášku Tajemné sovy. Žáci se dozvěděli zajímavé 
informace o životě sov v naší přírodě. Kromě toho měli žáci mož-
nost všechny sovy, o kterých byla řeč, vidět naživo. Největší ohlas  
u dětí vzbudila naše druhá nejmenší sova – výreček malý.
Ve stejný den podnikla devátá třída exkurzi na SŠ chemickou do 
Kralup. Žáci zhlédli ukázkovou výuku chemie, která byla plná zají-
mavých pokusů.
Dne 13. 11. navštívila třetí třída a obě druhé třídy divadelní před-
stavení Pirátské pohádky KD v Kralupech nad Vltavou.
Ve středu 14. 11. navštívila sedmá třída v rámci výuky přírodopisu 
pražskou zoologickou zahradu. S průvodcem absolvovali sedmáci 
prohlídku vybraných pavilónů a seznámili se tak blíže se zvířaty, 
která zrovna probírají v hodinách přírodopisu. Jednalo se o želvy, 
krokodýly, hady a ještěry. Během procházky zahradou si žáci mohli 
prohlédnout samozřejmě i další zvířata. Největší ohlas vzbudil pa-
vilón kočkovitých šelem.
V předcházejícím přehledu akcí školy jste se měli možnost dočíst 
o představení spolku Zayferus z Lednicko-valtického areálu, který 
pořádá program s dravými ptáky. Naši žáci viděli v září velmi pouta-
vý program, který se nečekaně zkomplikoval, ale nakonec vše dobře 
dopadlo. K čemu došlo? Jedním z čísel byla ukázka letu výra vel-

kého – samice Merci. Merci letěla nad dětmi, v davu 
ale nezaměřila sokolníka, lekla se projíždějícího vlaku  
a uletěla. Sokolník samozřejmě hned běžel zjistit, 
kam se sova zatoulala a po chvíli pátrání ji nakonec 
našel vystrašenou, ale neporaněnou na kolejích. 
Vzhledem k tomuto nepříjemnému zážitku, který si 
Merci z Libčic odnesla, jsme se rozhodli, že její chov 
bude naše škola finančně podporovat. Také nás tento 
příběh inspiroval k tomu, abychom jako škola měli 
svého maskota. Ano, hádáte správně, je jím sova Mer-

ci. Slavnostnímu odhalení plastiky sovy, která od pátku 16. listopa-
du zdobí budovu školy, přihlíželi všichni žáci s učitelským sborem  
a podpořit nás přišel i pan starosta.
Už je také naší tradicí, že v prosinci děti dělají svými dárky radost 
zvířecím kamarádům v kralupském psím útulku. Nejinak to bude 
letos, žáci už teď mohou střádat psí granule, konzervy, pamlsky, ale 
i obyčejné piškoty. Dárky si převezmou pracovníci útulku v dopro-
vodu několika pejsků v polovině prosince. Zároveň plánujeme, že 
se do útulku vypravíme s dětmi, aby přesně věděly, komu pomáhají.
Poslední novinkou tohoto období je otevření Školního klubu. Ško-
la zřídila místnost pro volnočasové aktivity žáků čekajících na od-
polední vyučování. Místnost je moderně vybavená, žáci zde mohou 
číst, hrát hry nebo jen relaxovat v křeslech nebo na gaučích.

Mgr. M. Brondičová, Mgr. D. Raveane 

MiNuLost, současNost, buDoucNost 
Jak je vidět, Libčická ZUŠ má u rodičů, prarodičů a hlavně u dětí stále 
svůj význam. O to více jsme rádi, že se nám přes všechny nesnáze podaři-
lo nastartovat školní rok 2012/2013. Umělecká škola je tradice a my Češi  
k těm několika málo tradicím, co nám ještě zbyly, silně tíhneme. Málokdo 
si uvědomuje, jak silně. Chodit do umělecké školy, to je prostě v Čechách 
zakořeněná hodnota. 
Když se v září v prvním týdnu maminky, tatínkové, dědečkové a babičky 
prodírali přízemím v rekonstrukci do prvního poschodí školy, aby dopro-
vodili své ratolesti, kladli jsme si otázku, kolik jich asi bude protestovat, že 
se někde umazali, že si nemají kam sednout a že se vyučuje v provizóriu? 
Nic takového se však nekonalo. Zvládlo se to, a všem za to děkujeme! 
Co jsme od srpna do října stihli? Vystěhovat inventář, vše uskladnit do 
krabic, přikrýt fólií, a připravit se na rekonstrukci. A pak až čtrnáct hodin 
denně i o víkendech dozorovat probíhající práce. Přitom jsme vytřídili pa-
pírový i digitální archív školy a připravili celou agendu školního roku. Ve 
dnech, kdy bylo odstaveno zabezpečení budovy, jsme na školu dohlíželi 
i v noci, několikrát za sebou jsme budovu zbavili suti, prachu a nečistot. 
Sami, bez řemeslníků, jsme položili linoleum a koberce, všechno vybavení 
nastěhovali a dali věcem řád. Také jsme zařídili školní kuchyňku, protože 
ta škole zoufale chyběla. Pak už zbývalo jen několik zdánlivých maličkostí, 
jako rozchodit počítačový systém, sestavit rozvrhy, stanovit školné, vyrobit 
nové smlouvy s dodavateli a tak dále. A přitom všem jsme se připravovali 
na naši hlavní náplň práce „vyučovat mladé lidi uměním“. Nedílnou součás-
tí výuky je i dodržování legislativy a organizace. Přitom nám velmi pomá-
hají osvícení úředníci z ministerstva, kraje i města, a začínají se objevovat 
první náznaky podpory firem a jednotlivců.
Čeká nás ještě několik tun práce, která však již nebude tolik vidět. Uvažuje-
me o spolupráci s německými školami, institucemi a firmami. Rozšiřujeme 
výuku o hru na cajony a perkuse, a chceme také prohlubovat spolupráci  
s úřady, kde má škola satelitní pobočky, což je ve Velkých Přílepech, Horo-
měřicích, Holubicích a v Hostivici. Kvalitní spolupráce by mohla povznést 
společenský život Libčic a také přivést tolik potřebnou kupní sílu místním 
firmám. Rychlost startu závisí na tom, jak nám bude naše okolí nakloněno. 
Co přinese budoucnost? ZUŠ Libčice má 420 žáků, což znamená 840 ro-
dičů, ideálně 1600 prarodičů a doufám, že několik tisíc přátel školy. Mohli 
bychom být tou „klidnou silou“, která věci posunuje správným směrem. 
Doufám, že najdeme dostatek partnerů, kteří nás podpoří, a také dostatek 
těch, kteří s námi budou pracovat na společných dílech. 

Michal Filek, ředitel

Sbírejme víčka pro michalku 
Žákyně 9. třídy Lucka Pullmannová inici-
ovala chvályhodnou charitativní akci, ke 
které se naše škola v září t. r. připojila.
Již třetím rokem sbírají děti v celé repub-
lice víčka od PET lahví, které zpracovatel-
ská firma vykupuje a výtěžek je použit na 
pomoc těm, kteří jsou na ní závislí. Kaž-
dý rok je tato akce věnovaná nějakému 
nemocnému dítěti a jeho rodině. Letos se snažíme pomoci pětileté Michalce 
Láníkové z Holešova, která trpí těžkou nevyléčitelnou genetickou nemocí. 
Michalka se nepohybuje, nemluví a trpí velkými bolestmi, které lze zmírnit 
jedině drahými léky, rehabilitací a nepřetržitou péčí. 
Děti naší školy nezůstaly k osudu Michalky lhostejnými a během krátké doby 
nashromáždily víčka ve váze 25kg a věříme, že toto číslo není konečné.
Uvítali bychom i vaši pomoc.
Nevyhazujte víčka do kontejnerů, ale dejte je školním dětem, nebo je vhazujte 
před školou do dětmi speciálně malovaného kontejneru, jenž bude symbolizo-
vat vaši empatii a chuť podat pomocnou ruku těm, kteří se bez ní neobejdou.
Za vaši podporu vám s úctou děkuje                               Mgr. D. Raveane, ředitelka ZŠ
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Česká mše vánoční J. J. Ryby
se koná 21. prosince v 18 hodin

v libčickém evangelickém kostele.

Zpívá
Scandula a sólisté

pod vedením sbormistra J. Šindeláře

Hraje
Orchestr libčické ZUŠ

pod taktovkou Jiřího Zelenky

JaKub JaN ryba
Téměř všichni známe jeho slavnou Rybovku neboli Českou mši vá-
noční, bez které se žádné Vánoce neobejdou. Podívejme se blíže na 
život Jakuba Jana Ryby, autora této pastorální hry o zvěstování Kris-
tova narození a příchodu pastýřů k jesličkám.
Narodil se v roce 1765 v Přešticích a od mládí byl nadaný hudebník. 
Už jako osmiletý hrál na klavír, na housle a na varhany a rozvíjel svůj 
skladatelský talent. V Praze studoval piaristické gymnázium a chtěl 
ve studiu pokračovat i na univerzitě. Jeho otec ho však po pěti letech 
studia povolal zpět domů, kde se stal pomocným učitelem. Později 
se oženil a stal otcem třinácti dětí, z nichž přežilo jen sedm. Jedním  
z jeho synů byl významný oftalmolog, prof. Josef Arnošt Ryba. Poz-
ději žil a skládal v bídě a to zřejmě ovlivnilo i jeho budoucí osud. 
Vyčerpanost, deprese, těžká ekonomická situace jeho rodiny a vážné 
fyzické onemocnění způsobilo, že ve svých necelých padesáti letech 
spáchal sebevraždu.
Za svého života složil téměř 1300 hudebních kompozic, v nichž pře-
važovala hudba duchovní. Bohužel se jich dochovala jenom část. 
Jeho největší přínos spočívá v tom, že svá díla psal s českým textem, 
protože byl toho názoru, že „z latinsky zpívaných žalmů nemá nábo-
ženský užitek ani zpívající, ani poslouchající“.

  Bohu, vlasti sloužit,
  po obecném dobru toužit,
  s Múzami se celovati,
  čísti, housti, rýmovati,
  vzdělávat se bez ustání,
  jest mé denní zaměstnání. 

Evelýna Čížková

scaNDuLa - adventní a vánoční program
2. prosince v 17 hodin - Libčická plovárna
Rozsvěcování vánočního stromu 
13. prosince ve 13 hodin - ÚJV Řež
Vystoupení pro sponzora Festivalu pěveckých sborů
15. prosince v 17 hodin - katolický kostel v Kralupech
Adventní koncert 
19. prosince v 18 hodin - rotunda v Holubicích
Adventní zpívání 
21. prosince v 18 hodin - evangelický kostel v Libčicích
Česká mše vánoční J. J. Ryby 
23. prosince v 9.30 hodin - evangelický kostel v Libčicích
Vánoční hra pro děti i dospělé: Yukonští andělé
24. prosince v 15.30 hodin - evangelický kostel v Libčicích 
Štědrovečerní nešpory 
25. prosince v 9 hodin - fara evang. kostela v Libčicích
Bohoslužba na Boží hod vánoční

Již tradičně srdečně zveme rodiče s malými dětmi na klidné 
a příjemné posezení

 dne 18. prosince v 16:00 do školičky Máváček.

Společně si zpříjemníme předvánoční dobu zpěvem veselých koled 
za doprovodu kytary. Děti budou hrát na různé rytmické nástroje.

Všichni se zahřejeme voňavým čajem 
a ochutnáme cukroví z různých kuchyní.

Naďa Šindelářová, Školička Máváček

Předvánoční zpívání s MáváčkemSV. MaRtIN oPět V LIBČIcích V Pátek 9. 11. 2012
„Martine, sviť lucernou, ať můžem kráčet za tebou…“ 
Touto prosbou jsme zahájili letošní průvod světýlek. 
Lampionů bylo mnoho druhů, velikostí a barev, ně-
které nově vyrobené s paní učitelkou ve školce, nějaké 
koupené a mnoho už postarších veteránů z minulých 
ročníků. Ale společně vesele osvěcovaly tmavou cestu 
podél řeky až k místu, kde místní rybáři 
chytají ty největší ryby. Tady se průvod 
zastavil. 
Děti z dramatického kroužku zahrály 
kratičkou verzi legendy, jak se ze stateč-
ného vojáka Martina stal Martin svatý, 
Scandula zazpívala o tom, jak se má 
tento svátek správně oslavit, tedy dobře 
propečenou husičkou, a žonglérka Anna 
s ohnivými řetězy nám všem ukázala, že 
statečný a nebojácný lze být i dnes.

Ještě dlouho potom, co byly 
snědené všechny martinské 
rohlíčky (které už umíme 
napéct i poslepu), co z veliké-
ho lampionu pro štěstí zbyla 
jenom čmouha kdesi vysoko, se po řece pohupovaly desítky lodiček vyro-
bených ze skořápek vlašských ořechů a malilinkých svíček. Jestli se svatý 
Martin koukal, tak tohle se mu určitě líbilo.
Veliké poděkování patří skautům libčické Osmičky a Ditě Hoškové.

Scandula

Rybův fiktivní portrét
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Kdo pečlivě sleduje mé vzpomínání na to, jak to v době ještě poměrně 
nedávné vypadalo na dráze, která protíná naše město, ví, že jsme ve 
2. díle skončili u strážního domku neboli stavědla v Dolanech, jehož 

zaměstnanci měli za úkol obslu-
hovat závory, jinak také šraňky, na 
přechodech v přilehlém rajonu. 
Závory vypadaly také úplně jinak 
než ty dnešní. Na dřevěných, ku-
latých, ke konci se ztenčujících 
nosnících byly zavěšeny kovové 
zábrany z drátů, které sahaly té-
měř až k zemi, asi proto, aby je 

děti nemohly podlézat. Závory ve stanici byly po každém přejezdu 
vlaku otevřeny, jakmile se očekával příjezd dalšího vlaku, pracovník 
závory opět stáhl. To se však týkalo jen závor v bezprostřední blíz-
kosti zastávky. Další dvoje závory, obsluhované ze stavědla v Dola-
nech, byly trvale uzavřeny a otevíraly se jen na požádání občanů, kteří 
potřebovali železniční přejezd něčím přejet. Otvírání těchto docela 
vzdálených závor bylo poměrně technicky složité. Zdvíhaly se dvojicí 
drátů, které vedly na zvláštních, asi metr vysokých sloupcích s napí-
nacími kladkami. Na jednom konci byly dráty upevněny v navijáku 
opatřeném klikou, na druhém konci končil drát na zdvihacím zaří-
zení závor. Součástí zdvihacího zařízení byl zvon, který při spouštění 
závor krásně zvonil na výstrahu, že se blíží vlak. Docela kuriózní byl 
způsob, jak se obsluha závor dozvěděla, že je má otevřít. Člověk, kte-
rý potřeboval závory zdvihnout, prostě zatahal za drát na zdvihání zá-
vor, což způsobilo drnčení drátu až ve stavědlu a tím se dalo obsluze 
v domku vědět, že někdo potřebuje závory zdvihnout. Obsluha pak 
došla ven k navijáku a točením kliky závory zdvihla. Musím dodat, že 
to obsluze nedělalo žádnou radost, protože zdvihnout asi jeden kilo-
metr vzdálené závory dalo docela práci a trvalo to poměrně dlouho.
Zajímavé bylo i další vybavení stavědla. Dominujícím bylo zaříze-
ní na zdvihání semaforu a signalizace, zda už vlak projel „kontrolní 
body“ na trati z Kralup nebo Libčic. Měl jsem velmi často příležitost 
pozorovat obsluhu tohoto zařízení, protože jsme jako malé děti často 
do „bloku“, jak jsme domečku říkaly, chodily na návštěvu. Když vlak 
opouštěl stanici v Kralupech nebo v Libčicích směrem do Dolan, do-
stala obsluha telefonickou zprávu například tohoto znění: „Devade-
sátnulatři v osmtřicetosm“. Přeloženo do srozumitelné řeči to zname-
nalo, že vlak číslo 9003 vyjel ze stanice Kralupy v 8 hodin 38 minut. 
Obsluha potvrdila přijetí této zprávy tím, že ji doslovně zopakovala  
a na závěr řekla: „Dolany rozumí“, a zavěsila. 
Teď trochu odbočím, musím se totiž zmínit o telefonních přístrojích, 
používaných v té době. Ve služebním domku byly dva telefonní pří-
stroje, jeden na spojení do Libčic, druhý do Kralup. Byly to značně 
velké zelené plechové bedny, visící na stěně s mluvítkem (mikrofo-
nem) uprostřed a velkým sluchátkem s dřevěným držátkem zavěše-
ným na boku telefonu. Uvnitř telefonu byly dvě velké napájecí bate-
rie. Teprve v pozdějších letech byly tyto telefony nahrazeny jedním, 
na tu dobu moderním telefonem na služebním stole.
Ale pokračujme, skončili jsme přijetím zprávy o očekávaném příjez-
du vlaku. Po přijetí této zprávy obsluha pomocí pákového zařízení 
na zabezpečovacím bloku zdvihla příslušné semafory. Na zabezpe-
čení každého směru sloužily dva semafory, bylo tedy nutno dvěma 
pákami je zdvihnout. První pákou se zdvihal semafor v bezprostřední 
blízkosti domku, a proto bylo snadné stavěcí páku zdvihnout. Druhý 
semafor byl však několik set metrů vzdálen a jeho zdvižení vyžadova-
lo od obsluhy vynaložit značnou sílu. Když se vlak objevil v zatáčce, 
vyšla obsluha z domečku s červeným praporkem ve dne, v noci s lu-
cernou v ruce, zasalutovala strojvedoucímu míjejícího vlaku a čekala 
na konec vlaku, aby zkontrolovala, zda je na posledním vagónu zavě-
šena kontrolní značka nebo v noci světlo, což signalizovalo, že vlak 
projel stanicí celý a že poslední vagón byl opravdu poslední. Potom 
šel pracovník do domečku, ohlásil telefonem další stanici průjezd 

vlaku a provedl elektrickou ohlášku průjezdu vlaku zastávkou tím, že 
na signalizačním bloku zmáčkl příslušnou páčku a zatočil klikou. Za 
chvíli po průjezdu vlaku zastávkou zaznělo drnčení, které znamenalo, 
že vlak projel kontrolním bodem a dostal se do oblasti patřící další 
stanici. Poslední věc, kterou musel pracovník udělat po průjezdu kaž-
dého vlaku, bylo, že zaznamenal jeho průjezd do velké knihy.
Nemohu nevzpomenout ještě na několik zajímavých, dnes téměř leg-
račních věcí. Když přijel osobní vlak do zastávky, průvodčí vystou-
pil jako první a zavolal: „Dolany nad Vltavou“. Po ukončení výstupu  
a nástupu cestujících dali průvodčí znamení zvoláním „hotovo“  
a vlakvedoucí zatroubil na malou signální trumpetku a vlak se rozjel.
Snad jsem vás tímto svým dlouhým vzpomínáním neznudil. Dnes je 
to na železnici úplně jiné, všechno je automatizované, řízené počítači. 
Také strážní domek v Dolanech už neslouží svému účelu, závory jsou 
jiné, otvírají a zavírají se samy, průvodčí nevyvolávají jména stanic  
a místo štípaček mají na jízdenky razítka a čtečky kódů. Vlakvedoucí 
byli také již zrušeni. Železnice, přes veškerý pokrok moderní doby, je 
však stále fenoménem, který je nutno respektovat a kterému vděčíme 
za velký pokrok v dobách již minulých.                       Vladimír Urbánek

VaroVání nejen pro seniory
Dnes a denně se z televizních obrazovek dozvídáme, kdo a kde byl pod-
vodně připraven o peníze. Mnohdy se nestačíme divit, s jakou naivitou se 
zejména senioři dostávají do existenčních problémů, když se zúčastňují 
prezentačních akcí, na kterých si pak předváděné zboží zdánlivě výhodně 
zakoupí. Avšak nepodléhejte iluzi, že se na tzv. „předváděčkách“ nechají  
k nákupu předraženého zboží přimět jenom senioři. Zastupoval jsem celou 
řadu zcela racionálně uvažujících mladých lidí, kteří také sedli k manipula-
ci pečlivě vyškoleným obchodníkům – podvodníkům na lep. A není se co 
divit, protože se chovají agresivně, slibují klientům různé, později nereali-
zované výhody, slevy nebo výhry a často na ně vyvíjejí dobře připravený 
psychologický nátlak směřující k uzavření kupní smlouvy. 
Není ale žádným tajemstvím, že předváděček se zúčastňují právě nejvíce 
lidé v důchodovém věku, kteří nemají právní povědomí o následcích ne-
rozvážně uzavřených kupních smluv. 
Nejčastější trik prodejců spočívá v tom, že do kupních smluv zanesou in-
formaci, že si spotřebitel sjednal návštěvu ve svém bydlišti za účelem ob-
jednávky. Tím dochází ze strany prodávajícího k odepření práva spotřebi-
tele na vrácení zboží v zákonné lhůtě čtrnácti dnů bez udání důvodu, jak 
při běžném nákupu umožňuje spotřebiteli příslušný paragraf občanského 
zákoníku.
Proto si vždy dávejte pozor, co podepisujete – neboť zde platí zásada, že 
„smlouvy se mají plnit“. Vždy si pečlivě rozmyslete, jestli smlouvu, kterou 
uzavíráte, skutečně uzavřít chcete.
Odstoupení od smlouvy je sice možné, ale ne snadné, protože prodejci 
mají často v podmínkách, které jsou nedílnou součástí smlouvy, ustanove-
ní, která odstoupení od smlouvy komplikují, nebo bez velkých finančních 
ztrát neumožňují. Odstoupení od smlouvy je jednostranný právní úkon  
a musí být písemný. Když se do takové situace dostanete, vždy se raději 
poraďte s právníkem.
Blíží se období vánočních svátků a s tím spojená otázka, co koupit svým 
blízkým pod stromeček. To je pro nepoctivé podnikatele, kteří kazí reputa-
ci těm poctivým, ideální doba na ofenzivní útok na důvěru poctivých lidí. 
Proto by si zejména senioři, kterým se může zdát podomní prodej nebo 
prezentace zboží při sklence vína příjemným zážitkem, měli dávat pozor, 
koho si do bytu pustí a co podepisují. Nenechávejte se vmanipulovat do 
nevýhodné koupě věcí, které nepotřebujete a které se často později ukazují 
jako nekvalitní a předražené. Hlavně nepodepisujte žádnou smlouvu, aniž 
byste si ji pořádně prostudovali eventuálně se poradili o jejím znění s ostat-
ními členy rodiny, případně s právníkem. Taková opatrnost se vám určitě 
vyplatí a nadcházející Vánoce oslavíte v klidu a pohodě, což vám všem přeje    

JUDr. Petr Miňovský

VLaKy   VLaKy   VLaKy   VLaKy   VLaKy   VLaKy   VLaKy   3. část
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Rok se opět s rokem sešel, Vánoce jsou za dveřmi a my jsme byli 
první adventní neděli s magickým datem 2. 12. 2012 svědky 
slavnostního rozsvícení vánočního stromu. Letos tomu ale bylo 
trochu jinak než obvykle, protože jsme rozsvítili rovnou stromy 
dva. Jeden na Libčické plovárně, u kterého nám děti z pěveckého 
kroužku základní školy zazpívaly koledy, následovány jejich dospě-
lými kolegy a kolegyněmi z pěveckého sboru Scandula, kteří pod 
vedením sbormistra Jana Šindeláře zazpívali nádherné adventní  
a vánoční skladby. 

už Z a se sVítí

Ve stejné chvíli byl v tichosti rozsvícen i městský strom poblíž ná-
městí Svobody včetně vánoční dekorace podél hlavní silnice. Na 
rozdíl od jiných měst, které každoročně kupují, složitě upevňu-
jí a pak likvidují velké vánoční stromy, my máme velkou výhodu  
v tom, že ten náš roste celý rok do krásy a je vždy připraven na čas 
adventu a vánoční výzdobu.                                    hannah Bartíková

henlein, r.: Dveře do léta, Laser-books 2012
Jonasson, J.: Stoletý stařík, který vylezl z okna a zmizel, Panteon 2012
King, st.: Z buicku 8, Beta 2012
Laurence, ch.: Společenský agent Jiří Mucha, Prostor 2012
Lukjaněnko, s.: Nová hlídka, Triton 2012
Mawer, s.: Dívka, která spadla z nebe, Kniha Zlín 2012
Müllerová, h.: Rozhoupaný dech, Mladá fronta 2010
preston, D.: Chladnokrevná msta, BB art 2012.
riordan, r.: Bohové Olympu. Neptunův syn, Fragment 2012
sparsk, N.: Nebezpečný přístav, Ikar 2012
urban, J.: 7 dní hříchů, Fragment 2012

proDeJNí VÝstaVKa KNížeK
Tradiční nabídka knih zaměřených zejména na dětského čtenáře od 
kralupského knihkupce pana Řady v knihovně od 3. do 14. 12. 2012.

NepŘehLéDNěte:
Knihovna bude zavřená od 17. 12. 2012 do 2. 1. 2013. 
přijďte si tedy půjčit něco pěkného ke čtení zavčasu a vánoční 
svátky si užijte ve zdraví.                                                        

Šárka Sekerová

05.12. K Mikuláši veselá pohádka: 
               b. Venclíčková
12.12. Volný program
19.12. Vánoční posezení

DětsKÝ spáNeK 
V otáZKách a oDpoVěDích
Spánek není luxus, ale nezbytná potřeba. Naše zdraví je úzce spo-
jeno s kvalitou odpočinku. Děti ve spánku rostou. Pokud dobře  
a dlouho spí bez častých přerušení, probouzejí se šťastnější, aktiv-
nější a méně náladové.

Pokud máte, milí utrápení rodiče, potíže se spán-
kem svého potomka, kterému se nedaří klidně 
usínat a v noci se často pobouzí, případně vy-
žaduje spánek ve vaší posteli, mohu vám vře-
le doporučit průvodce klidným spánkem dětí 
od narození do pěti let od amerických autorek 
Jennifer Waldburgové a Jill Spivackové. Mám  
s touto knihou jen ty nejlepší zkušenosti. Spolu  

s neuroložkou, homeopatiky a především pomocí této knihy se 
nám podařilo překonat synkovu neschopnost samostatně usínat  
a klidně spát. Jeho spánkový rekord byl necelé tři hodiny v kuse, 
což mu vydrželo více než dva roky!
Kniha vám nabídne dobrý návod při řešení potíží se spánkem nejen 
během přesunů časovými pásmy, ale i při přesunu dítěte do postele 
ve vlastním pokoji, poradí vám také jak pomoci dítěti při nástupu 
do školky, jak se vyrovnat s narozením sourozence, poskytne vám 
zajímavý přehled o tom, kolik by dítě mělo v jakém věku naspat... 
Cenné rady, které je dobré znát.
Kniha je k půjčení v městské knihovně u Šárky Sekerové.

Radka Peřinová 
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Mgr. raveane je kultivovaná a komunikativní dáma, která mě při každém našem setkání zaujala mimo 
jiné svým velmi vkusným a originálním oblečením, z něhož jsem usuzovala na její výjimečnou kreati-
vitu, a nemýlila jsem se. Mgr. raveane vystudovala kromě pedagogiky a vychovatelství též výtvarnou 
výchovu a je to nejen na ní, ale dnes už i na celé škole, kterou postupně mění k obrazu svému, opravdu 
znát. svěží barvy, pořádek, nápaditá výzdoba a děti, které tvrdí, že nová ředitelka je prostě „ hustá“!

kde jste vzala takové v Čechách nezvyklé příjmení? Vyvdala?
Ne, to je moje dívčí jméno, které jsem si ponechala a je italského původu, pro-
tože část naší rodiny pochází z Bergama v Itálii. Jako malá jsem byla Ravea-
neová, což v kombinaci s mým křestním jménem bylo tak dlouhé, že jsem se 
nevešla do žádné kolonky ve formulářích. Jakmile to šlo, tak jsem si zažádala  
o povolení používat pouze Raveane.
Mluvíte krásnou spisovnou češtinou, protože se to od učitelky češtiny čeká, 
nebo protože pocházíte z opavy, kde se tak mluví?
Na Opavsku se mluví buď čistou češtinou, nebo dialektem, kterého jsem se 
po přestěhování do Prahy, kde jsem nastoupila do první třídy, snažila usilovně 
zbavit. Vzala jsem to tak z gruntu, že jsem si už jako dítě osvojila spisovnou 
češtinu a zůstalo mi to dodnes. 
Byla jste taková ta holčička, která si přeje být učitelkou a také se jí stane?
Byla. Už od mala jsem k tomu inklinovala a přála si pracovat s dětmi. Zároveň  
s tím jsem ale tíhla k výtvarničině, zejména k oděvnímu návrhářství, což  
v mých patnácti letech převážilo a hlásila jsem se na oděvní průmyslovku.
tam se dostat bylo vždy dosti obtížné.
Také jsem se tam nedostala a musela jsem zvolit náhradní školu, což byla eko-
nomická.
trochu vedle, ne?
Přesně tak, ta škola mě vůbec nebavila, přesto jsem ji dokončila s jasným plá-
nem jít hned po maturitě na pedagogickou fakultu a splnit si tak svůj dávný 
sen. 
No a to se povedlo.
Povedlo, ale ne hned. Vítr mě totiž na řadu let zavál do Chorvatska, kde jsem 
byla provdaná a pracovala jsem v oblasti turistického ruchu.
Počítám-li správně, tak jste v bývalé Jugoslávii musela zažít i válečný stav.
Bohužel. Bylo to v r. 1991 a nerada na to vzpomínám. Když jsem čekala na-
rození syna, tak se mi za dost dramatických okolností povedlo utéct do Čech  
a Antonio se narodil už v bezpečí v Čechách.
Předpokládám, že umíte dobře chorvatsky. Mohla byste dělat překladatel-
ku?
Mohla, dělala jsem ji a ještě dnes občas dělám. Mám z chorvatštiny státní 
zkoušku. Spolupracuji s Menzou, která má vazbu na Srbsko, takže pro ně pře-
kládám různé pedagogické materiály, které jsou mi profesně blízké.
Následným studiem na pedagogické fakultě jste nakonec spojila všechny své 
zájmy - češtinu, výtvarničinu a vychovatelství. Je to přesně to, co jste si přála?
Po různých cestách jsem nakonec dospěla k tomu, co jsem chtěla a máte prav-
du, ideálně se mi to propojilo. 
Věnujete se malování?
Klasické malbě ne, ale ráda experimentuji s různými výtvarnými technikami, 
které se dají uplatnit jak v odívání, tak i ve výzdobách interiérů, což jsem také 
na všech školách, kde jsem působila, náležitě využila. Ráda zapojuji své žáky 
do školního dekoratérství a k mé velké radosti jsme na této škole založili kera-
mickou dílnu. Máme tu malou vypalovací pec a děti práce s hlínou velmi baví. 
Některá jejich díla jsou už vyloženě na profesionální úrovni. Kromě toho se 
ráda zabývám face paintingem (malováním na obličej).
tak za to vás děti musí milovat.
Myslím, že ano, jsem velmi oblíbenou atrakcí na oslavách narozenin dětí všech 
mých přátel.
Už jste někdy zmalovala i libčické děti?
Ano, například při zápisech. Musím přiznat, že byly opravdu nadšené.
tento rozhovor vedeme těsně po vašem slavnostním jmenování do funkce ře-

ditelky školy. Myslíte si, že se při této práci budete moci věnovat všem těmto 
svým zájmům?
Hodně jsem nad tím už před podáním přihlášky ke konkurzu přemýšlela  
a došlo mi, že pokud jej vyhraju, už mi pravděpodobně na výtvarnou činnost 
nezbyde čas. Ale měla jsem možnost si práci ředitelky na pár měsíců vyzkou-
šet, a to rozhodlo. Uvědomila jsem si, že mi na této škole záleží natolik, že jsem 
ochotna ze svých zájmů slevit a pokusit se z pozice ředitelky vylepšit, co bude 
v mých silách. Tak jsem do toho šla, podporovaná učitelským sborem, žáky  
i vlastní rodinou.
koho jste si vybrala za svou zástupkyni?
Mgr. Alenu Pastorovou, která dělala zástupkyni i bývalé ředitelce. Je to velice 
schopná a zkušená kolegyně, která je mi velkou oporou a dobrým rádcem. Na 
škole působí od r. 1975, je z Libčic, je spolehlivá a pro školu by dýchala. Velmi 
si jí vážím a je radost s ní spolupracovat.
tykáte si se svými kolegy a kolegyněmi?
Pravda je, že nejsem zrovna příznivcem přílišné familiárnosti, ale ve školním 
sboru je běžné si tykat. 
Dokážete udržet tu správnou míru přátelství a nadřízenosti?
Myslím si, že ano. Jsem v práci dosti otevřená, ochotná komunikovat s každým 
o čemkoli a snažím se být vstřícná. Mám ale ve své přirozenosti jistý odstup  
a dosti si chráním své soukromí.
Jak děti vnímaly to, že se koná konkurz a mění se ředitelka školy? Všímaly si 
toho vůbec?
To byste se divila, jak hodně. Chodily za mnou po prázdninách s otázkami, 
zda jsem se do konkurzu přihlásila, zajímalo je, jak konkurz probíhá a fandily 
mi. Dokonce za mnou přišla holčička z první třídy s otázkou: „Tak co, už to 
rozhodli?“

Rozhovor s Mgr. Drahomírou Raveane, novou ředitelkou základní školy

Nový školní klub

taK JseM Do toho šLa



to je milé, zdá se, že tu máte početný fanklub. Jak vás oslovují? Paní učitelko, 
nebo ředitelko?
Uč-ředitelko. Já si na tom titulu ředitelky nijak nezakládám. Učím je, tak jsem 
pro ně učitelka.
Nenechala jsem si ujít slavnostní odhalení školního maskota, kterým je so-
vička Merci, jež „přistála“ na čísle popisném nad průčelím školy a kam ve 
škole mé oko pohlédne, vidím sovy malované, papírové, dřevěné, plyšové i 
keramické.
Ano, rozpoutala se tu velká soví mánie. Malujeme, vyrábíme a sbíráme sovy 
všeho druhu. Děvčata nosí sovičky na tričkách, nebo jako přívěsky a závidí mi 
moji soví bižuterii.
tak tu vám závidím i já. Podlehly tomu i jiné paní učitelky?
Ne, z učitelského sboru jedině já. Musím se asi buď nad nimi, nebo nad sebou 
vážně zamyslet…
Byla jsem u toho, když jste tu s panem starostou slavnostně stříhali pásku  
a otvírali školní klub, o němž jsem slyšela poprvé v životě. 
Není divu, protože to je úplně nová věc. Ze zákona jsou školy povinny zřídit 
školní klub, kde by děti měly trávit volné hodiny mezi vyučováním, aby se ne-
toulaly po ulicích. Mohou si tu číst, hrát hry, malovat, povídat si. To vše pod 
střechou školy a pedagogickým dozorem.
Blíží se konec roku a děti pátých tříd se budou rozhodovat o přechodu na 
víceletá gymnázia. Jak prožíváte jejich odchod?
To je období velkého rozhodování, příprav, úspěchů, ale též zklamání. Každo-
ročně apelujeme na rodiče, aby si pečlivě zvážili, zda je jejich dítě na změnu 
kolektivu připravené, zda zvládne nejen učivo a nové metody výuky, ale i do-
jíždění do jiného města. 
Stává se často, že se dítě na gymnázium dostane, ale tam selže?
I to se stává, ale nejvíce nás mrzí, když se děti po neúspěšných přijímacích 
zkouškách na svou základní školu už nevrátí a jdou jinam.
Jako že je to ostuda?
Ano, je tam určitě obava z toho, že se jim ostatní budou smát, ale je to velká 
chyba. Co nevyjde teď, může vyjít později a není se za co stydět. Snažíme se 
o to, aby si samy děti byly vědomy toho, že toto je škola, která je samozřejmě 
podpoří a připraví na vyšší studium, ale neuspějí-li, své místo zde neztrácejí  
a mohou zde v klidu dokončit svou povinnou školní docházku. 
Všimla jsem si hrstky dětí v osmé třídě a domnívala jsem se, že to je jen její 
část. Jaké bylo mé překvapení, když jsem pak zjistila, že v osmičce jich je jen 
osm.
To je velmi specifická situace jak pro pedagogy, tak pro žáky. Učit menší počet 
dětí je z mnoha ohledů jednodušší, snadněji je zaujmete a udržíte kázeň, ale 
osm dětí nikdy nevytvoří kolektiv plně obsazené třídy, kde máte premianty, 
průměr i podprůměr. Promícháním jejich výkonů, typů a zájmů vzniká přiro-
zený kolektiv, který se sám vychovává, motivuje i klade překážky. 
Spojuje něco těch osm v osmé?
Ano, všichni bez výjimky jsou velmi kreativní. Mám je na výtvarku a je radost  
s nimi tvořit. Kromě toho jsou to naši zpěváci z pěveckého sboru.
Jak znám umělce, tak matematika asi nic moc, že?
Ano, řekla bych, že v tomto směru se vyvíjejí jako typičtí umělci.

když jsem byla dítko školou povinné, tak jsem po škole denně přebíhala  
z jednoho zájmu do druhého – piano, kytara, gymnastika, dramaťák, atleti-
ka. Jaký máte názor na takovou přemíru mimoškolních aktivit?
Každý extrém vadí. Máme žáky, kteří se zastaví až pozdě večer a usínají u veče-
ře, ale máme také takové, zejména chlapce, kteří přijdou ze školy domů, sed-
nou si k počítači a do večera se od něj nehnou. Tak těm by určitě nějaký aktivní 
pohyb prospěl.
Má být učitel kamarád?
Určitě ne. Učitel je autorita, vyučuje, vychovává a zodpovídá. To nejsou atri-
buty kamarádství. Proto není dobré ani pro učitele, ani pro žáky stylizovat se 
do příliš kamarádského vztahu. Jsem zásadně proti tykání učitelům, což jsem 
například ve třídách a družinách některých škol viděla.
Je škola zabezpečená proti nevítaným návštěvníkům?
Obávám se, že se některým rodičům nebude líbit opatření, které brzy na této 
škole vejde v platnost, protože v rámci bezpečnosti a hygieny dětí nebude mít 
do školy nikdo nepovolaný během vyučování přístup. 
Proč by se zrovna toto rodičům nemělo líbit?
Stává se, že někteří rodiče dovedou dítě až do třídy a připravují mu penál na 
lavici, běhají po škole a donášejí dítěti zapomenutou svačinu nebo vstoupí vy-
učujícímu do hodiny s nějakou otázkou. To už brzy nebude možné a doufám, 
že u rodičů pro to najdeme pochopení.
Škola má nové a moc pěkné webové stránky. to je vaše práce?
Ano, ty původní byly už trochu zastaralé, a tak než abychom je složitě upravo-
vali, nechala jsme udělat nové, které jsou barevnější, pro pedagogy operativ-
nější a snad pro rodiče i děti přehlednější.
Jak připravujete děti na volbu povolání?
Mám zkušenosti z jiné školy, kde v deváté třídě byl předmět, který se přímo tak 
jmenoval – volba povolání. V jeho rámci se žáci seznamovali s různými povo-
láními, chodili na exkurze a před podáváním přihlášek na další školy dělali tzv. 
profesní test, z kterého vyšlo najevo, na jaké studium se nejlépe hodí. Myslím, 
že tato metoda velmi pomáhá jak dětem, tak i rodičům při jejich rozhodování.
Zavedete tento předmět i tady?
Ráda bych. Děti si mnohdy vůbec nevědí rady a často se nechávají ovlivnit 
nějakou nekvalifikovanou představou nebo očekáváním, a pak je studium vů-
bec nebaví.
existuje nějaká spolupráce mezi místními třemi školami – mateřskou, zá-
kladní a uměleckou?
Pro děti z mateřské školy již tradičně vedeme Předškoláčka, ale chtěla bych 
náš vztah trochu prohloubit, například tím, že by naše děti z dramatického 
nebo pěveckého kroužku přichystaly těm malým v mateřské škole představení. 
Věřím, že se nám v tomto směru podaří propojit všechny školy. S panem ředi-
telem Filkem z umělecké školy na tom už pracujeme.

to zní opravdu dobře a skoro mě mrzí, že nejsem už žádnými školami po-
vinná. Děkuji za příjemný rozhovor, přeji vám, paní ředitelko, abyste byla ve 
své nové funkci spokojená a mohla s úspěchem realizovat všechny své plány. 

Text a foto: hannah Bartíková
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Ze slavnostního odhalení  maskota školy - sovičky Merci.
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co se DěJe 
V soKoLe?

1. 11. 2012 se naši borci zúčastnili Vyšehradského dvojboje muž-
ských složek na kruzích a prostných. Mezi žáky s šestnáctičlennou 
účastí z Příbrami, Písku a Prahy byl Tomáš Urbánek pátý a jeho 
bratr Daniel šestý. Sedmou příčku mezi gymnasty z velkých měst 
obsadil začínající David Kosík, což považujeme za velký úspěch.
Vítězem mezi dorostenci i muži se stal v tomto dvojboji svým vyni-
kajícím výkonem na kruzích i akrobacii náš dorostenec Karel Jan-
da, který byl v květnu na přeboru republiky všestrannosti celkově 
druhý (zlato získal v gymnastice, stříbro v atletice a zlato ve šplhu).
V současné době je K. Janda sedminásobným vítězem na Velkých 
cenách ve šplhu, a tak věřím, že je dobrým příkladem pro ostatní 
naše závodníky, kteří se budou snažit jeho dobré výsledky násle-
dovat. K tomu nestačí jen talent, ale též disciplina a dobrá fyzická 
i psychická příprava.
Názory na to, jak dosáhnout vynikajících sportovních úspěchů, 
jsou různé. Podívejme se pro zajímavost, jakými šesti pravidly se 
řídil Arnold Schwarzenegger, který je jedním z nejúspěšnějších 
kulturistů na světě a díky svému nejdokonaleji vypracovanému 
tělu je uveden v Guinessově knize rekordů:
1. Věř sám v sebe, zamysli se nad sebou a představ si, že dokážeš 
všechno tady a teď.

2. Urči si své jasné cíle, např. 
chci se každý týden zlepšit v 
akrobacii, uvolněnosti, vůli atd. 
3. Neboj se krátkodobého se-
lhání. Vrať se na začátek a v 
mysli si představ, jak jsi to krok 
za krokem dělal, a promysli si, 
jak to lze udělat lépe. Vytvoř 
si zrcadlový obraz sama sebe v 
pohybu, prvku, sestavě a opakuj 
to, dokud to nebude dokonalé. 
4. Ignoruj ty, co ti říkají, že to 
nedokážeš. Nic není nemožné. 
Naopak, věř, že je možné se vše 
krok za krokem naučit a nacvi-
čit.
5. Věnuj maximum času tomu, 
co se chceš naučit. Den má dva-
cet čtyři hodin. Rozděl je na tři 
části. Osm hodin spi, osm věnuj 
práci a zbývajících osm rozděl 
na učení a trénink. Nestačí-li to, 
zkrať spánek na sedm nebo šest. 

Jen tak zvýšíš svou kapacitu a přiblížíš ke se svému cíli.
6. Máš svůj cíl, a tak podřiď vše k jeho dosažení. Jen tak zvítězíš 
sám nad sebou. Na své cestě potkáš řadu překážek, ale nenech se 
jimi odradit. 
Jako sedmé pravidlo bych nejen Arnoldovi poradil toto:
Neomlouvej sám sebe a neporušuj svůj plánovaný program. Po-
máhej vždy druhým a měj radost z každého splněného krůčku na 
své cestě. Oceň i úspěchy druhých. Jen tak překonáš své sobectví  
a svou lenost. Jen tak se postavíš každý den na svůj stupínek vítěze.
Tyto zásady lze uplatnit nejen ve sportu, ale i v běžném životě, tak 
nechť se daří plnit nám všem.

Jarda Novák, 
náčelník všestrannosti

Tak bylo oficiálně nazváno třetí oblastní kolo talentované mládeže 
a druhé ligy mužů v boxu Středočeské oblasti boxu, které pořádalo 
v sobotu 27. října 2012 v Kulturním domě Libčice nad Vltavou BC 
NOVO Libčice nad Vltavou.
Tomu dni by spíše slušel přívlastek zimní, vždyť i AFK Libčice zru-
šil díky sněhové nadílce svoje domácí utkání. 
Sjízdnost silnic se projevila na celkové účasti, cestu k nám do Lib-
čic vážilo osmnáct oddílů s celkovým počtem 57 sportovců „na 
váze“. Z nich bylo do ringu sestaveno 26 dvojic, 16 v mládežnic-
kých kategoriích, 10 dvojic seniorů (mužů). 
Všechna utkání byla také odboxována v předepsaných časech, ve 
většině z nich byla k bodovému hodnocení a stanovení vítěze vyu-
žita výpočetní technika. 
Díky zranění nebo výpadku přípravy nastoupil v domácích bar-
vách jen Pavel Sedláček v kategorii seniorů. Ten ve svém utkání 
remizoval s Milanem Borovkou z SKB České Budějovice.
Nepříznivé počasí se nejspíš podílelo i na malém zájmu diváků, 
doma v teple bylo asi příjemněji. 
Nenecháváme se odradit, věříme, že na jaře bude lépe, do ringu 
nastoupí více zástupců domácího týmu za většího zájmu diváků.
Blíží se konec roku, to je čas na bilancování a přípravu novoročních 
předsevzetí.
Využívám této příležitosti k tomu, abych poděkoval všem, kterým 
není box jako tradiční sport v Libčicích lhostejný a podílejí se na 
činnosti oddílu nebo jej podporují jinak.
Zároveň zvu do našich řad „kluky a holky“, ať je jim deset nebo 
padesát, ať mají chuť vstoupit mezi čtyři provazy nebo jen udělat 
něco pro své tělo, vždyť box jako jeden z nejstarších olympijských 
sportů má nejvšestrannější fyzickou přípravu.
Čtenářům Libčických novin přeji pohodové prožití vánočních 
svátků, do roku 2013 pevné zdraví, štěstí a pracovní, osobní i spor-
tovní úspěchy.

Za BC NOVO Libčice n. Vltavou
JUDr. František Novotný 

poDZiMNí LibčicKÝ riNg
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Je ZVíře VhoDNý DáRek 
PoD VáNoČNí StRoMeČek?
Období před Vánocemi je známé shonem k přípravám ke štědrovečer-
ní hostině, ale také často unáhleným rozhodnutím a sháněním dárků 
pod stromeček. Často ve spěchu podlehnete prosbám svých ratolestí  
a neodoláte jejich žadonícím očím či dokonce slzám, když vidí ve Zve-
rimexech roztomilá zvířátka jako morčátka, křečky či králíčky, popří-
padě když dlouho škemrají o nějaké štěňátko nebo alespoň koťátko.
Ještě před tím, než uvěříte slibům, že se vaše rato-
lest bude o svého nového živého kamaráda starat, 
je důležité si uvědomit několik věcí. I když má dítě 
ty nejlepší úmysly a slibuje hory doly, zamyslete 
se upřímně na tím, zda bude vaše dítě v péči o ži-
vého tvora dostatečně zodpovědné. Dokáže pra-
covat s časem a organizovat si jej tak, aby nezapomínalo na potřeby 
nového člena rodiny? Krmit, dát pít, venčit, hrát si s ním a starat se  
o jeho hygienu? Neomrzí se dítěti zvíře jako hračka po pár týdnech a 
nenechá veškerou péči na vás, milí rodičové? Nebyli byste první. Školní 
povinnosti, kroužky, počítače, různé zájmy a přátelé často zaměstnávají 
děti natolik, že si po prvotním nadšení na němou tvář málem nevzpo-

menou. Péče o něj se rázem stává nepříjemnou povinností a častým 
rodinným konfliktem. Veškerá starost o živou hračku pak zůstane na 
vás, s čímž jste původně možná nepočítali a zatěžuje vás to. 
Pořídit si zvíře do rodiny je velká zodpovědnost pro všechny členy 
domácnosti. Hodně času zabere nejen jeho výchova, ale i pravidelné 
ošetření, jako je očkování a odčervování. Vznikají nečekané výdaje  
u veterináře, nákup kvalitní stravy i nutné vybavení včetně hraček. 
Zvažte také pečlivě, zda máte vytvořené podmínky na chov vybraného 
druhu zvířete. Každé štěňátko je roztomilé, ale dříve, než se nadějete, 
máte doma velké zvíře, které potřebuje prostor a pohyb. Mnohá ple-
mena vyžadují spoustu pohybu jako je v současnosti velmi oblíbený 
Jack Russel teriér nebo ohaři. Jsou hyperaktivní, a pokud jim nedoká-
žete zajistit dostatek pohybu, raději vybírejte z jiných plemen, které 
nevyžadují tolik pozornosti.
Uvědomte si, že pořízení zvířete je na dlouhou dobu. Není to jenom 
dárek a radost pod letošním vánočním stromečkem. Zvažte, zda nový 
přírůstek uvítá s radostí celá rodina a dokáže se o něj postarat. A když 
to nadšení přetrvá po celou dobu jeho života, jste ta pravá rodina,  
u které bude každé němé tváři dobře a s láskou vám to oplatí.  

MVDr. Julius Punka 
www.veterinalibcice.cz

F NeJVětší proMěNa Ve FitForMě E
Už více než půl roku chodím téměř denně cvičit do místního fitness klubu 
Fitforma a musím uznat, že to je na mě již trochu znát. k výrazné změně 
jsem se však zatím nedopracovala. Jinak na tom však je moje šestadvaceti-
letá kolegyně karolína Ficenzová, kterou často ve fitness klubu potkávám 
a nestačím se jejím pokrokům divit. Přirozeně mě napadla celá řada zvě-
davých otázek, na které mi karolína ochotně odpověděla a neváhala mi 
poskytnout své fotografie „předtím a potom“, tedy před zahájením pravi-
delného cvičení ve Fitformě a osm měsíců poté.
kolik jsi vážila, když jsi přišla do Fitformy poprvé a kolik vážíš teď?
Zpočátku mi moje váha doma vyčítavě ukazovala něco přes 96 kilo. Teď už 
je trochu milosrdnější a tvrdí, že mám 80.
Gratuluji, to je opravdu velký rozdíl. kolikrát týdně chodíš cvičit?
Do Fitformy se snažím docházet jednou až dvakrát za týden, kromě toho 
mám ještě dvakrát týdně trénink karate a občas si zacvičím i doma. Snažím 
se mít pohybu co nejvíce a postupem času zjišťuji, že jej k životu opravdu 
potřebuji. Jsem díky němu lehčí a mám mnohem lepší kondici.
Myslíš, že tak výrazný úbytek váhy způsobil jenom pravidelný pohyb, nebo 
jsi zároveň držela nějakou přísnou dietu?
Zpočátku jsem držela dietu, jejímž základem jsou bílkoviny, ovoce a zeleni-
na. Se svou osobní trenérkou M. Dvořákovou jsme se domluvily, že si budu 
zejména v prvních týdnech denně zapisovat vše, co sním, a pak jsme to spolu 
konzultovaly. Principem této diety bylo nejen její zdravé složení, ale přede-
vším režim. Dnes už se obecně ví, že je třeba jíst několikrát denně menší 
porce v pravidelných intervalech.
to chce disciplinu. Dokázala jsi to dodržet?

Dokázala a velmi mi to 
pomohlo srovnat mé 
stravovací návyky, které 
do té doby byly neval-
né. Dnes už žádnou di-
etu nedržím, jím pravi-
delně, hýbu se a váha mi 
jde stále pomalu dolů.
Jaký druh cvičení jsi si 
ve Fitformě vybrala? 
kruhový trénink?
Původně jsem k Mar-
tině začala chodit na 

individuální lekce s cílem dostat se do lepší formy, takže na systematické cvi-
čení za účelem hubnutí a posílení, jako je kruhový trénink, jsem ani nepomy-
slela. To až později, až když jsem na sobě začala pozorovat výraznější změny, 
tak jsem se pod vedením Martiny dokopala k mnoha důležitým principům 
správného cvičení. Musím uznat, že mi kombinace aerobního, posilovacího 
a následně uvolňovacího tréninku velmi vyhovuje.
Domníváš se, že Fitformu může navštěvovat každá žena bez ohledu na 
váhu a věk?
Samozřejmě. Nemám nic proti fitness centrům, kam chodí i muži, ale my-
slím, že velkou výhodou Fitformy je, že je pouze pro ženy. V příjemném 
prostředí si každá cvičíme , na co stačíme, nikdo nikoho nekritizuje ani neo-
mezuje. Martina je vždy na blízku a ochotně každé poradí, případně sestaví 
trénink dle individuálních potřeb a možností každé z nás.
Fitforma vyhlásila soutěž o největší proměnu, mám takový dojem, že aspi-
ruješ na vítězství.
Je to možné. Martina nás motivuje k výkonům všemi dostupnými prostředky 
a daří se jí to, protože nejsem jediná, které Fitforma změnila život k lepšímu.
Naprosto souhlasím, protože to sama denně sleduji a vnímám pozitivní  
a vstřícný přístup naší paní trenérky, který se odráží na příjemné atmosféře 
i přátelských vztazích mezi cvičenkami. karolíno, tobě gratuluji k úspěchu 
a především děkuji za povolení zveřejnit tvé fotografie, které jsou nejlepším 
dokumentem toho, co jsi dokázala.                                           hannah Bartíková

potompředtím
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co MožNá NeVíte 
o VáNocích
SMRČek Jako VáNoČNí SYMBoL

Podle legendy prý v roce 700 po 
Kristu chtěl mnich Bonifác, později 
prohlášený za svatého, vymýtit kelt-
ské uctívání dubu jako posvátného 
stromu. Společně s několika druidy 
se proto v období Vánoc vydal do lesa 
a byl rozhodnut porazit jeden z nej-
mohutnějších proslulých dubů. Když 
tento velikán padal k zemi, rozdrtil 
vše, co mu stálo v cestě, kromě ma-

lého smrčku. Bonifác tehdy prohlásil: „S dubem padli i po-
hanští bohové. A tomuhle stromečku, který tu roste na jeho 
místě, budeme říkat strom Jezulátka“. Od té doby se tak stal 
smrček symbolem Vánoc.
ZVYkY a PoVěRY, kteRÉ PřINáŠeJí SMŮLU:
V některých krajích se říká, že před půlnoční mší se nemá 
pracovat, hlavně se nemá šít nebo plést, protože myši by pak 
celé dílo zničily.
Vyvarujte se praní, protože pokud to nestihnete do Štědrého 
dne, je lepší nechat prádlo špinavé, protože i voňavé a vypra-
né, pokud je na šňůře, přináší do domu smůlu a neštěstí
Zamilovaným se nedoporučuje psát své lásce na Štědrý den, 
znamenalo by to rozchod.
ZVYkY a PoVěRY, kteRÉ PřINáŠeJí ŠtěStí:
Domácí chléb upečený 25. prosince, stejně jako čerstvě sne-
sená vejce, mají kouzelnou moc.
Když je Štědrý den v pondělí, bude dobrá úroda a včely bu-
dou mít plno medu, připadne-li na úterý, bude hojnost vína 
a obilí. Pokud bude Boží hod ve čtvrtek, je to signál k výhod-
nému prodeji dobytka, pátek znamená horké léto a krásný 
podzim.                                                                     evelýna Čížková

Je tak obtížné odolat bohatým vánočním a silvestrovským 
hostinám plných ryb, hus, krůt či prorostlých vepřových 
pečení, salátům s majonézou, čokoládovým dortům, vínu, 
likérům, bonbonům ze stromečku i voňavému vánočnímu 
cukroví. Celý rok se na to těšíme a pravidelně porušujeme 
všechna dietní pravidla s omluvou, že je to přeci jen jednou 
za rok. Pozdní lítost se dostaví až se zažívacími potížemi. 
Mám pro vás pár osvědčených rad, jak z toho bez lékařské 
pomoci ven. 
PokaŽeNý ŽaLUDek napravíme podle návodu léčitele 
pátera Ferdy ze Sušice. Do půl litru vody vložíme polévkovou 
lžíci dubové kůry, lžíci kmínu a půlku citronu, který jsme pře-
dem důkladně umyli. Vaříme 7 minut, scedíme a vypijeme 
ještě teplé. Tato směs nám žaludek buď dokonale vyprázdní, 
nebo se nám aspoň uleví. Pak by měla následovat dieta.
PocIt Na ZVRaceNí zmírní měsíček lékařský. Dvě nebo 
tři hrsti květu měsíčku povaříme ve vodě a ještě teplé květy 
položíme jako obklad na oblast žaludku. Kromě toho vezme-
me hrst květů a louhujeme v ohřátém červeném víně. Popíjí-
me vlažné, malými doušky.
těŽká kocoVINa. Když se po přílišném večerním po-
píjení dostaví kalné ráno, ale my potřebujeme být střízliví  
a rychle fit, dáme do sklenice vody čajovou lžičku propoliso-
vé tinktury a vypijeme na ex. Pomůže to, pokud není ráno až 
příliš kalné. Pro ten případ mám další variantu. Rozmixovat 
tvaroh nebo jogurt s medem a jíst po lžičkách. Pokud to stále 
nepomáhá a máme pocit, že se nám hlava rozskočí jako střep, 
sáhneme po osvědčeném receptu na nejtěžší kocovinu. Do 
sklenice tomatové šťávy dáme lžičku worcesteru, špetku soli, 
trochu pepře a 5cl vodky. To určitě pomůže.
Dobré zdraví a všechno nejlepší v roce 2013 přeje 

evelýna Čížková

JaK pŘežít 
sVátečNí 
hoDoVáNí, 
aby NáM 
NebyLo ouVeJ

Štědrý den
pondělí 24. 12.  
15:30 Roztoky
 Štědrovečerní mše svatá
16:00   Noutonice
 Štědrovečerní 
 bohoslužba slova
20:00 Tursko
 Štědrovečerní mše svatá
24:00   Budeč
 Půlnoční mše svatá
24:00 Únětice
 Půlnoční mše svatá
Slavnost Narození Páně
Úterý 25. 12. 
  8:30 Únětice
  8:30 Tursko
10:15 Roztoky
15:00 Libčice

Svátek sv. Štěpána
středa 26. 12.
  8:30 Únětice
10:15 Levý Hradec
Svátek Svaté Rodiny
sobota 29. 12.
14:00 Levý Hradec
16:00 Noutonice
Neděle 30. 12.
  8:30 Únětice
  8:30 Tursko
10:15 Roztoky
14:00 Libčice
Poslední den občanského roku
pondělí 31. 12.
Mše svatá a Te Deum 
s požehnáním
18:00 Levý Hradec

Slavnost Matky Boží
Úterý 1. 1.
  8:30 Únětice
  8:30 Tursko
10:15 Roztoky
pátek 4. 1.
18:00 Roztoky
Slavnost Zjevení Páně
sobota 5. 1.
14:00 Levý Hradec
16:00 Noutonice
Neděle 6. 1.
  8:30 Únětice
  8:30 Tursko
10:15 Roztoky
14:00 Libčice
19:00   Levý Hradec
 adorace

Svátek křtu Páně
sobota 12. 1.
14:00 Levý Hradec
16:00 Noutonice
Neděle 13. 1.
  8:30 Únětice
  8:30 Tursko
10:15 Roztoky
14:00 Libčice

www.farnostroztoky.cz
www.peplum.cz

BOHOSLUŽBY O VÁNOCÍCH 2012 ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST
ROZTOKY – LEVÝ HRADEC – LIBČICE – TURSKO – ÚNĚTICE – NOUTONICE – BUDEČ

SCHOVANKY u jesliček
Pátek 28. 12. v 18:00
kostel sv. Bartoloměje

Libčice

Novoroční ohňostroj
se koná 1. 1. 2013 od 18 hodin na náplavce.

Přijďte si zažít tu krásnou pomíjivou krásu barev a světel.
Srdečně zve město Libčice.
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VáNoČNí hVěZDa
Také si každý rok kupujete Vánoční hvězdu s marným předsevzetím, že 
vám tentokrát neuhyne a zachováte si ji pro roky příští? V mém případě 
bych to mohla již zahrnout do svých vánočních zvyků.
Byly i takové zoufalé adventy, kdy se má hvězda nedožila ani Vánoc. 
Vždy jsem to vyhodnotila jako svou pěstitelskou neschopnost, milou 
hvězdu vyhodila a šla si koupit novou.

Teprve letos poprvé jsem si otevřela odbor-
nou knihu, abych zjistila, čím to je, že mi ta 
zvláštní rostlina s korunou jasně červených 
listů, nevydrží. A dozvěděla jsem se, že pěs-
tování Vánoční hvězdy není vůbec obtížné 
a zvládne to prakticky každý, což mi na se-
bevědomí nijak nepřidalo. Přesto spousta 
lidí Vánoční hvězdu, která pochází z Mexi-

ka, po Vánocích vyhodí, protože obvykle ztratí listy, zůstane z ní holý 
stonek a často uschne docela.
Jak tomu zabránit? Stačí prý dodržet několik jednoduchých zásad. Kyt-
ka nesmí namrznout, k čemuž může v zimním počasí dojít už při její 
přepravě z květinářství domů. Proto si ji nechte v obchodě pečlivě zaba-
lit raději do několika papírů nebo igelitů, šoupněte ji ještě do uzavřené 
tašky a co nejrychleji ji doneste domů do tepla. Myslím, že toto byla 
hlavní příčina mých pěstitelských neúspěchů, protože jsem si rostlinu 
vždy koupila dohromady s jinými nákupy, nechala ji chudinku v kufru 
zaparkovaného auta, a než jsem se dostala domů, tak mi hvězdička zřej-
mě nastydla.
Když prý nenastydne a dopravíme ji nepolámanou domů, není dobré ji 
přesazovat. Máme pro ni vybrat světlé místo s dostatkem přirozeného 
světla, u čehož mě napadá, kde jej asi máme při tak krátkých dnech vzít. 
S tím, že vůbec nesnáší přímé slunce, si v našich zeměpisných šířkách  
a vánočním čase žádné starosti dělat nemusíme. 
Jo, a pozor na větrání. Hvězda nesnáší průvan. Jestli vás teď napadlo, 
že ji tedy při větrání dáte pryč z parapetu a pak ji tam zase vrátíte, tak si 
prosím vás zapamatujte, jak tam byla, protože otočíte-li ji jinak, shodí 
listy a nové jí už do Vánoc nenarostou.
Vody potřebuje tak akorát. Vlhko, ale ne mokro. Rosit? Nerosit.
Jestli se nám podaří udržet rostlinu živou a olistěnou do Vánoc, po 
Vánocích stejně opadá. Pak ji prý máme dát do chladnější místnosti 
a zalévat ten pahýl jednou týdně. Koncem jara a začátkem léta, podle 
počasí, ji můžeme dát ven, ale ne na prudké slunce. Nejpozději v květ-
nu ji máme seříznout, aby byla košatější a na konci léta, obvykle v září, 
nastává pro mě obzvláště zajímavá metoda, jak připravit kytku na zimní 
režim. Každý den ji máme na 10 hodin „pustit“ na světlo a na zbytek 
dne ji schovat do krabice. Pokud tento postup nedodržíme, strašně jí 
ublížíme, nevykvete a listy se jí do červena na Vánoce nezabarví.
Nevím, jak vy, ale já do toho nejdu. Raději si každý rok koupím Vánoční 
hvězdu novou a budu doufat, že se u mě dožije alespoň Vánoc. 

hannah Bartíková

Ten, kdo sobotní večer 27. 10. 2012 dorazil na 
hudební Halloween dýchánek s Trio Akordem, 
určitě nelitoval. Mezi civilně oblečenými diváky 
se vyjímali zejména ti zamaskovaní v zajímavých, 
leckdy až morbidních převlecích duchů, upírů  
a přízraků.
Členové tria Akord – zpěvačky Án (Andrea For-
mánková), Hanny (Hana Vidimová) a kapelník 
Public (Pavel Král) dorazili v předstihu nejen 
kvůli obvyklé zvukové zkoušce, ale tentokrát  
i kvůli speciálnímu líčení, které se vizážistce Kate-
řině Noskové, jež celé odpoledne neúnavně líčila  
i malé děti při jejich „dýňování“, opravdu poved-
lo. Nezvyklé líčení a netypické počasí se sněho-
vou nadílkou na konci října s výpadky elektřiny 
vytvořilo pro Akord přípravu na vystoupení pří-
mo ďábelskou.
Přeměnu obvykle seriózně vyhlížejících členů 
akordu v upíra, čarodějnici a pavoučí ženu sle-
dovala nápady sršící šéfredaktorka Libčických 
novin Hannah Bartíková s fotoaparátem v ruce  
a vytvořila nám fotografie, které bychom nejradě-
ji měli i na občanských průkazech, kdyby to šlo. 
Milá Hannah, díky! Dost jsme se u fotografování 
i prohlížení fotek pobavili a ocenili i vtipné foto-
montáže, kterými jsi svou fotodokumentaci ná-
sledně vyšperkovala. Důkaz je uložen na adrese: 
http://hbart.rajce.idnes.cz/Trio_Akord_-_Ha-
lloween_2012/.
Spolupráce s personálem Na plovárně byla jako 
vždy velmi dobrá, možná ještě lepší než kdy jin-
dy. Kuchařka Jarka Bicanová s děvčaty – Anetou 
Šimonovou, Radkou Blažkovou a Renatou Šimo-
novou se doslova nezastavily. Takže milá děvčata, 
vřelé díky za všechny zúčastněné.
Jak už je při hudebních večerech s Akordem dob-
rým zvykem, nezapomnělo se ani tentokrát na 
ohlášené gratulace k narozeninám několika hos-
tům, pro které si Akord nazkoušel speciální hu-
dební dárek. Je milé sledovat, jak jsou oslavenci 
překvapeni, trochu v rozpacích, ale zároveň potě-
šeni veřejnou gratulací ke svému životnímu výro-
čí.
Po půlnočním focení halloweenských masek do-
šlo na celý večer očekávanou nominaci vydaře-
ných kostýmů a vyhlášení vítězů o nejlepší pře-
vlek. 
Nesmíme zapomenout na opravdu vydařené pla-
káty této Halloween party, jejichž autorkou je 
výtvarnice Karolína Belyušová, za něž jí velmi dě-
kujeme, stejně tak jako Acconu v čele se Simonou 
Šímovou.

Trio AKORD (www.ziva-muzika.cz)

ha l l o we e n s k á p a r t y 

s  a Ko r D e M

Foto: hannah Bartíková
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11. 12.  18.00  putování Kanadou a aljaškou 
Cestovatelé Ivan Stříbrný a Marie Kuklíková si zavzpomínají na první cestu na Aljašku. Putovali ze Seattle do Fairbanks, autem, lodí i pěšky!

13. 12.  18.00  adventní čajový dýchánek
Zveme vás nejen na ochutnávku výtečných čínských čajů, ale i na čínský čajový rituál KUNG-FU-ČCHA s Elenou Janovskou. Odměnou nám 
bude tradičním způsobem připravený výrazný lahodný čaj, kde v množství nálevů můžeme ocenit kvalitu sběru i kouzlo osobního setkání nad 
šálkem čaje.

14. 12.  20.00  rozvlň to s amundsenem 
Nenechte si ujít pořádnou party. Čistá Amundsen vodka poteče celou noc za báječnou cenu 23 Kč. Hraje: DJ Haki.

15. 12.  20.00  Vánoční besídka s aKorDeM
Pojďme si společně vytvořit příjemný adventní hudební večer, kde zcela jistě zazní krom vzpomínkových hitů pop-muzic 70 - 80. let i pár 
tradičních vánočních koled, které všichni známe. Dobrá nálada a dobrovolné symbolické dárečky pod stromečkem by mohly opět vytvořit 
uvolněnou a pohodovou zábavu. 

V sobotu 10. listopadu dopoledne se Na plovárně sešli příznivci hraní des-
kových her, aby založili neformální klub. Není velkým překvapením, že 
se to povedlo. Dorazil jsem s dětmi na Libčickou plovárnu už na desátou  
s tím, že dáme jednu nebo dvě hry, poobědváme a půjdeme. Plán vyšel jen 
částečně. Já sice po obědě odejít musel, našim dětem se ale ještě nechtělo. 
Prý si ještě chvilku zahrají „Osadníky“ (tuhle hru zrovna doma nemáme) 
a přijdou domů. Hmmm. Vyzvedával jsem je před pátou a u několika stolů 
byla hra stále v plném proudu. Největší vytrvalci to táhli až do deseti večer.
Stolní hry jsou prima zábava pro děti i pro dospělé. Na plovárně jsou pod-
mínky naprosto ideální, je tam dostatečně velký prostor na hraní a hned za 
dveřmi poskytuje zázemí restaurace. Zakládací den vyšel mimořádně na 
sobotu, pravidelně se budeme scházet ve čtvrtek od 17 do 22 hodin. Kaž-
dý podle svých časových možností a chuti. I v tu sobotu se zájemci o hraní 
k mému údivu trousili a přidávali do hry během celého dne. Přijďte taky! 
Stoly se Na plovárně pod krabicemi s hrami doslova prohýbají!                

Pavel Štros

D Ý ň o Vá N í
V sobotu 27. 10. 2012 se čerti ženili. Sněžilo, ale na Libčické plo-
várně se přesto venku dlabalo o sto šest. Dlabali rodiče, dlabaly 
děti a vydlabané dýně se šklebily na to nečekaně chladné počasí. 
O to více všem chutnal horký čaj a opražená dýňová semínka, jež 
neúnavná Karolína Belyušová pro nás nechala upražit a celou or-
ganizaci dne si vzala jako obvykle za svou. Nechápu, jak to dělá, ale 
zvládla to opět na výbornou. Kdo nedlabal, mohl si dýni koupit  
a odnést domů. Výběr byl opravdu široký. hannah Bartíková

Markétka Nováková                                                                                                Foto: h.Bartíková



ReALITNÍ KANCeLÁŘ 

Zajistí odborný prodej a převod 
vaší nemovitosti. Tržní odhady. 

Kontakt: mobil 602 219 876
E-mail: info@realityservice.cz  
Web: www.realityservice.cz

PRODeJ VÁNOČNÍCH STROMKŮ U PONÁHLŮ 
od 10. 12. 2012

Zahradnictví KVĚPO letos poprvé rozšiřuje sortiment 
tradičního vánočního zboží o vánoční stromky. 

V naší nabídce nechybí:
Mikulášské metly • Zlaté, stříbrné i zelené jmelí • Vánoční svícny• 
Ozdobná klest -  jedle i borovice • Adventní věnce různých velikostí 

dle přání zákazníka • Řezané květiny a květinová aranžmá
Krásné Vánoce s výzdobou od nás přeje KVĚPO.

pohnahlo.jiri@centrum.cz, 603 507 838 nebo 233 930 795
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Pneuservis
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební,  
hobby, speciální. Provádíme odbornou montáž 
a opravy pneu na nejmodernějších strojích s 
nejmodernějšími technologiemi. Odborná kon-
zultace při výběru nabízeného zboží. Nabízíme 
uskladnění i kompletních sad kol a jejich servis. 
Prodej příslušenství. Přímé zastoupení prémi-
ových značek pneumatik a disků.

KontaKt: 
Lumír Novotný, 7741153334, 

lumir.novotny@autohouser.cz
Petr Houser, 731151335, 
petr.houser@autohouser.cz

Bohumil Houser, 731151341, 
prodej a servis 220911128, 

autoservis
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KontaKt: 
Josef Čížkovský, 731151334
Miroslav Vejbora, 731862462 

STK EMISE, 233910042 
servis@autohouser.cz

autodíly
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů 
na většinu automobilů ve spolupráci se znač-
kovými i neznačkovými dodavateli. Naši hlav-
ní dodavatelé jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, 
AUTO ŠTANGL, ELIT, AUTO CORA, PART-
SPOINT, AUTO BENEX, SPEI SERVIS, STUA-
LARM a další. Po dohodě zajistíme i originální 
náhradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KontaKt: 
Martin Franc, 739465534, 
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731151337
Jan Kratochvíl, 731151343

www.autohouser.cz

Na přání čtenářů  LN přinášíme detailní výsledky 
krajských voleb v Libčicích nad Vltavou:
Okrsek 1 – Městský úřad
Voliči Vydané Volební Odevzdané  Platné  % platných
v seznamu obálky účast v % obálky hlasy  hlasů
972 342 35,19 342 326 95,32

Okrsek 2 – Mateřská škola
Voliči Vydané Volební Odevzdané  Platné  % platných
v seznamu obálky účast v % obálky hlasy  hlasů
784 259 33,04 259 252 97,30

Okrsek 3 - Kulturní dům
Voliči Vydané Volební Odevzdané  Platné  % platných
v seznamu obálky účast v % obálky hlasy  hlasů
899 265 29,48 265 256 96,60
Zdroj: www.volby.cz                                                              Pavel Bartoš

KrAjSKé VOlbY 2012
Složení zastupitelstva Středočeského kraje

Číslo  Počet mandátů  v %
60 Česká strana sociálně demokratická 20  30,77
43 Komunistická strana Čech a Moravy 19  29,23
70 Občanská demokratická strana 16  15,38 
29  Top 09 a Starostové pro Středočeský kraj 10  15,38
 Celkem  65  100,00


